
Zápis ze zasedání Komise pro sport a tělovýchovu RHMP ze dne 4. dubna 2012  
 
 
Přítomni:  Mgr. P. Bříza, Ing. A. Weinert, CSc., Ing. František Beneš, CSc., Mgr. I. Kabický, Mgr. J. Kalousek, JUDr. M. 

Krobová Hášová, JUDr. H. Chudomelová 
 
Omluveni:   P. Dolínek, Ing. M. Kousalíková, Ing. P. Richter 
 
Tajemník: Mgr. M. Platz, Dipl. ek. 
 
Hosté:       P. Šarapatka, J. Kejval, Z. Bříza, P. Hottmar, J. Toušek, M. Vaculík, D. Svoboda, O. Špaček, M. Vlasák, T. 

Dlabaja, J. Krejča 
 
  
 
Mgr. Bříza uvítal přítomné a zahájil jednání Komise v 15,10.  
 
Odsouhlasení přítomnosti nečlenů komise 
(Hlasování: 7 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování) 
 
 
1. Schválení programu 
 
Komise odsouhlasila samotný program. 
(Hlasování: 7 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování) 
 
 
2. Volba ověřovatele a zapisovatele zápisu 
 
Členové Komise zvolili ověřovatele zápisu Ing. A. Weinerta, CSc. a zapisovatele Mgr. M. Platze, Dipl. ek. 
(Hlasování: 7 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování) 
 
 
3. Analýza financování sportu v ČR 
 
Mgr. Bříza vyzval analytika O. Špačka z KPMG, aby přednesl svou prezentaci k tomuto tématu. 
Dále k tématu hovořil  odborník přes finance  ČOV J. Kejval . 
Mgr. Bříza otevřel diskuzi k danému tématu. 
Nikdo z přítomných se slova neujal. 
 
Usnesení: 
 
Komise bere na vědomí analýzu financování sportu v ČR  
(Hlasování: 7 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování) 
 
 
4. Administrace a cyklus přidělování dotací do sportu 
 
Mgr. Bříza vyzval M. Vlasáka z EQUICA, aby přednesl svou prezentaci k danému tématu. 
Po prezentaci Mgr. Kalousek vznesl dotaz na „Pražský maraton“, jak je možné, že žádá o partnerství jak na oddělení sportu a 
volného času, tak i na oddělení cestovního ruchu. 
Mgr. Bříza odpovídá a argumentuje tím, že „Pražský maraton“ je TOP sportovní akce světového významu, která by se měla 
takto podporovat. Dále zmiňuje, že ve světě (Berlín, Zürich) se takto významné akce podporují běžně. 
Radní JUDr. Chudomelová vysvětluje, že dotace na podobné akce jsou omezeny finančním stropem ve formě de minimis. 
Odešel Mgr. Kabický. 
 



Usnesení 
 
Komise bere na vědomí informaci o administraci a cyklu přidělování dotací do sportu. 
 
(Hlasování: 6 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování) 
 
 
5. Srovnání forem administrace podpory sportu v hl. m. Praze 
 
Mgr. Bříza představuje srovnání forem administrace podpory sportu v hl. m. Praze. 
Odešel Mgr. Kalousek. 
Mgr. Bříza upřesňuje výhody zřízení o.p.s. Prahy sportovní. 
Dále předkládá stručný přehled jaké finanční nároky by znamenalo rozšíření řad pracovníků na oddělení sportu a volného 
času. 
Mgr. Bříza otevírá diskuzi k tématu. 
Ing. Weinert, prohlásil, že o.p.s. není přímo ovlivnitelná a hlavní město Praha ztratí vliv nad těmito financemi. Zároveň uvedl, 
že tuto myšlenku v této fázi nepodporuje. 
Mgr. Bříza argumentoval, že ve stanovách takovéto společnosti musí být zakomponovány dostatečné kontrolní mechanismy, 
aby k tomuto nedocházelo. 
Ing. Weinert, zpochybňuje, že lze těmto problémům předejít úpravou stanov. 
JUDr. Hášová vznesla dotaz kolik lidí je zaměstnáno na oddělení sportu a volného času a jaké jsou měsíční náklady. 
Mgr. Platz odpovídá, že na oddělení je zaměstnáno celkem 8 lidí.  
Mgr. Bříza zmiňuje, že o.p.s. Praha sportovní může být samo financovatelná. 
JUDr. Hášová vznesla návrh, aby se příštího zasedání komise účastnil právník, který by mohl odpovědět na konkrétní a 
odborné dotazy. 
Přizvaný host Z. Bříza uvádí příklad zřízení o.p.s. v Pardubicích, kde vše tímto způsobem funguje . 
Ing. Weinert vyzval Mgr. Břízu, aby připravil jasný záměr na zřízení o.p.s. Prahy sportovní včetně konkrétních údajů. 
Mgr. Bříza ukončuje diskuzi. 
 
Usnesení 
 
Komise bere na vědomí analýzu o.p.s. Praha sportovní      
(Hlasování: 5 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování) 
       
   
6. Termíny workshopů jednotlivých sportů 
 
Mgr. Bříza vyzval jednotlivé zástupce daných sportů, aby upřesnili, kdy představí svou prezentaci ke svým sportům. 
M. Vaculík navrhnul, že je připraven zpracovat workshop i za házenou. Zástupci daných sportů nahlásí přesné datum 
workshopů tajemníkovi komise.  
 
Usnesení:  
                                                             
Bez usnesení 
 
 
7. Různé 
 
a) návrh na kooptaci nových odborníků z jednotlivých sportovních odvětví  
 
Mgr. Bříza představil případné nové členy ke kooptaci do komise pro sport a tělovýchovu. 
 
Jmenovitě:  
Dušan Macháček – místopředseda pro ekonomiku Českého veslařského svazu. Bývalý vynikající reprezentant: 2x OH, 2x 
medaile z MS (stříbro, bronz) 
Zdeněk Bříza – ředitel organizace zabezpečující přípravu sportovních reprezentantů ČR. Předseda a člen komisí pro rozdělení 
státních dotací v programech MŠMT. Člen komise pro ekonomiku a marketing ČOV. Člen VV ČBF. 



Usnesení:  
                                                             
Komise doporučuje RHMP kooptovat odborníky (dle jmenného seznamu) 
(Hlasování: 5 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování) 
 
b) organizace Her VI. Zimní olympiády dětí a mládeže ČR 2014 
 
Radní JUDr. Chudomelová představila komisi žádost ČOV, kde ČOV týkající se organizace Her VI. Zimní olympiády dětí a 
mládeže ČR 2014 
 
Usnesení 
Komise nedoporučuje ucházet se o organizaci Her VI. zimní olympiády dětí a mládeže ČR 2014 
(Hlasování: 5 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování) 
 
 
Předseda výboru Mgr. Bříza ukončil jednání v 16,45 hodin. 
 
 
 
 
 
Zapsal: Mgr. Martin Platz, Dipl. ek. 
 
Ověřil: Ing. Antonín Weinert, CSc. 
 
Schválil: Mgr. Petr Bříza  
 
 
 
 
 
 
 
V Praze dne 6. 4. 2012 
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